

РЕЗЮМЕ РЕЗЮМЕ РЕЗЮМЕ РЕЗЮМЕ  
SUMMARY SUMMARY SUMMARY  
РЕЗЮМЕ РЕЗЮМЕ РЕЗЮМЕ РЕЗЮМЕ

Майский номер журнала открывается рубрикой «Образование», статьей ректора БГПУ, профессора Р.Асадуллина о некоторых современных проблемах подготовки педагогических кадров.

Героиня очерка Т.Гариповой в рубрике «Знаменитые люди» — видный деятель культуры республики Гульдар Муратова.

Статья Э.Зайнетдинова и Ю.Королькова в рубрике «Экономика» посвящена 70-летию юбилею города нефтяников Октябрьского.

В рубрике «История» А.Сулейманов предлагает фронтовые воспоминания школьного учителя Зулькарна Ярмухаметова, уроженца Баймакского района. Кандидат философских наук Р.Вахитов знакомит с основными положениями современной евразийской оценки культуры Золотой Орды.

Рубрика «Литература» представлена рассказом известного русского писателя и политика А.Проханова об афганской войне и рассказом С.Бадретдинова, посвященным памяти его отца — участника Великой Отечественной войны.

В рубрике «Публицистика» помещены четыре статьи, посвященные Дню Победы в Великой Отечественной войне: М.Кульмухаметова рассказывает о земляках — фронтовиках и тружениках тыла деревни Канакаево Ишимбайского района; статья ветерана журналистики М.Хужина посвящена его отцу — фронтовику Файруше Хужину; В.Полосин знакомит с бывшим танкистом, участником штурма Берлина Михаилом Шуваевым; герой статьи Ф.Вахитова — Герой Советского Союза Хасан Ахтыямов, бросивший со связкой гранат под немецкий танк, спасая товарищей.

Профессор БГУ Т.Кильмухаметов в рубрике «Литературная критика» обращает внимание читателей на один из последних сборников Народного поэта Башкортостана Тимера Юсупова. З.Алибаев делится мыслями о поэтических произведениях разных лет Дамира Шарифутдинова. Народный поэт Башкортостана Р.Бикбаев рассказывает об истории создания труда «Башкирские исторические предания и легенды» профессора Фанузы Надршиной.

Кандидат филологических наук Р.Сибгатов в рубрике «Литературное наследие» знакомит с редкими книгами из архива известного поэта и просветителя Мухаметсалима Уметбаева.

Доцент БГУ З.Мурзагулова в рубрике «Религия» рассказывает о знаменитом труде автора XIV в. Махмуда бине Гали ал-Булгари «Нахдж ал-фарadis».

The May issue of the journal begins with Education rubric containing an article of the rector, professor R.Asadullin on some modern problems in training pedagogical workforce.

The heroine of T.Garipova's essay in Famous People section is Guldar Muratova, the prominent figure in cultural circles of the republic.

An article of E.Zainetdinov and Yu.Korolkov in Economy is devoted to the 70th jubilee of the town of oil industry workers Oktyabrskiy.

History rubric offers A.Suleymanov's essay on front-line memoirs of schoolteacher Zulkarnai Yarmukhametov, from Baimakskiy district. Candidate of philosophy R.Vakhitov introduces to the core regulations in contemporary Eurasian appraisal of the culture of Golden Horde.

Literature section features a story by famous Russian writer and politician A.Prokhanov on the war in Afganistan and that of S.Badretdinov, dedicated to the memory of his father — a participant of the Great Patriotic war.

Publicism rubric contains four materials dealing with the Victory Day in the Great Patriotic war: M.Kulmukhametova talks about her compatriots — front-line soldiers and home front workers of the Kanakaevo village, Ishimbaiskiy district; veteran of journalism M.Khuzhin writes about his father — front-line soldier Fairusha Khuzhin; V.Polosin introduces to a former tankman, participant of the Battle of Berlin Mikhail Shuvaev; the hero of F.Vakhitov's article is the Hero of the Soviet Union Hasan Akhtyamov, who flung himself down under a German tank with a clump of grenades in his hands to save his companions.

Professor BSU T.Kilmukhametov in Literary Criticism draws our readers' attention to one of the last books of poems of the Peoples' poet of Bashkortostan Timer Yusupov. Z.Alibaev shares his thoughts on Damir Sharafutdinov's poetry of different years. The Peoples' poet of Bashkortostan R.Bikbaev deals with a history of creation of Bashkir historical legends by Fanuza Nadrshina.

Candidate of philology R.Sibgatova in Literary Heritage provides rare books from the archive of a well-known poet and enlightener Mukhametsalim Umetbaev.

In Religion, docent of BSU Z.Murzagulova refers to the famous work of XIV century author Makhmud bine Gali al-Bulgary Nakhdz al-Faradis.